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SKUPgTINA CRNE GORE

Predsjedniku

Gospodinu Ranku Krivokapitu

Na osnovu dana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore, u ime poslaniaog

kluba DPS-a, predsjedniku Vlade, postavljann sljedete pitanje:

Gospodine predsjedniZe,

Koje aktivnosti Vlada sprovodi u cilju daljeg jaeanja vladavine prava i
borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije, imajuti u vidu da su ova

pitanja, prije svega, stalna potreba na geg drugtva u interesu svih gradana i

vaian prioritet Crne Gore u evropskoj agendi i zavrinim koracima na putu ka

Elanstvu u NATO-u?

Obrazloienje

2013. godinu obiIjeiIa je posvedenost Vlade oeuvanju makroekonomske

stabilnosti, smanjivanju budietskog deficita, pove6anju fiskalne discipline i

rastu ekonomije. Na tim poljima postignuti su zn gajni rezultati, a taj trend je

jasno nastavljen i u prvom kvartalu ove godine.

Otvaranjem pregovora sa Crnom Gorom decembra 2013. godine, u

kljuthim poglavljima za oblast vladavine prava (23 i 24) Evropska unija je

poslala jasnu potvrdu i priznanje za dosadaKnji tok reformi.



DPS,
DEMOKRATSKA PARTIJA
SOCUALISTA CRNE GORE

Sigurni smo da demo posvedenim i odgovornim radom nadleinih

driavnih institucija odgovoriti svim izazovima i ispuniti strate gke ciljeve na

unutragnjem i na integracionom planu. DPS ee i dalje, u skladu sa svojom

pozicijom najjatieg i najodgovornijeg politiekog subjekta biti glavni pokretae i

nosilac daljih reformskih iskoraka.

Takode, svjedoci smo brojnih poku gaja da se dovede u sumnju snaga

driave, da se odgovori obavezama na ovom planu. Proizvodi se atmosfera

osjeeaja nesigurnosti, svjedoci smo ponovljenih eksplozija, zapaljenih

automobila, napada na novinske kude i novinare, upada u privatne kuee u

izbornom danu i otimanja lithe imovine, uz zastra givanje po nacionalnoj

osnovi. Kreira se ambijent u kojem se ieli razviti nepovjerenje prema

institucijama. Vodi se orkestrirana dnevna kampanja u cilju njihove

kompromitacije.

I sve to, kao zdruiena akcija pojedinih politiekih subjekata, u saradnji sa

pojedinim NVO, koje su u su gtini antivladine organizacije, i uz medijsku podriku

takozvanih nezavisnih medija.

Imaju Ii institucije sistema mehanizme i instrumente da u ovakvim

slueajevima reaguju efikasnije da se ne bi podsticao utisak op gteg nereda kakav

kreatori ovakvih slueajeva iele da stvore, kako bi iz toga za sebe izvukli korist?

Korist na gtetu svih gradana Crne Gore.

Cilj i cijena ovog destruktivnog djelovanja je nano genje gtete Crnoj Gori

na unutragnjem i medunarodnom planu.

Takvo djelovanje se uvijek pojaeavalo uoei vainih politiekih dogadaja u

Crnoj Gori i u susret novim integracionim iskoracima.

Sjetinno se samo afera S.C., tzv. Duvanske afere, optuibi i uvjeravanja

aevidaca, „pouzdanih" izvora, pa i nekih poslanika koji su tvrdili da vlasti u

Crnoj Gori kriju Darka tariea. Nijesu pomagali demanti relevantnih domaeih i

inostranih institucija. Demantovalo ih je vrijeme. Kreatori afera nijesu

pogtedeli nikoga i ni§ta. Kada krivce za svoje izborne poraze u nizu nijesu

uspjeli da pronadu u DPS-u, u dravi, u izbornom zakonu, u studentima, u

narodu... i vrijeme je postalo jedan od krivaca. Vrijeme u kome je DPS na vlasti.
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E  SJEDNIK  KLUBAiN
mr Milutin SThnovié

DPS,
DEMOKRATSKA PARTHA
SOCIJAUSTA CRNE GORE

Jedino to je iz svega toga vrijeme iznjedrilo na videlo su: nesposobnost

kreatora afera, kreatora loge politike, loge namjere, loge odluke, loge procjene.

To isto vrijeme pokazalo je i da je narod u Crnoj Gori u kotinuitetu donosio

mudre odluke. I donosiee i ubuduee. U korist svih. U korist napretka.
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Podgorica, 23. april 2014. godine

SKUPtTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPle, predsjednik

Po gtovani predsjedniee Parlamenta,

U skladu sa stavom 7 elana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore 1.1 prilogu
dostavljam pisane odgovore na poslanieka pitanja, postavljena tokom Premiwrskog
sata odfianog 27 marta 2914. godne.

S pogtovanjem,



1. Milutin SIMOVIt, DPS

POSLANItKO PITANJE

Koje aktivnosti Vlada sprovodi u cilju daljeg jaeanja vladavine prava i borbi protiv
organizovanog kriminala i korupcije, imajuei u vidu da su ova pitanja, prije svega,
stalna potreba na§eg drugtva u interesu svih gradana va'ian priosritet Crne Gore u
evropskoj agendi i zavr gnim koracima na putu ka elanstvu u NATO-u?

OBRAZLOiENJE

2013. godinu obiljelila je posvetenost Vlade oeuvanju makroekonomske stabilnosti,
smanjivanju bud'ietskog deficita, poveeanju fiskalne discipline i rastu ekonomije. Na
tim poljima postignuti su znaeajni rezultati, a taj trend je jasno nastavljen i u prvom
kvartalu ove godine.
Otvaranjem pregovora sa Crnom Gorom decembra 2013. godine, u kljunim
poglavljima za oblast vladavine prava (23 i 24) Evropska unija je poslala jasnu
potvrdu i priznanje za dosada gnji tok reformi. Sigurni smo da tem° posveeenim i
odgovornim radom nadlelnih drZavnih institucija odgovoriti svim izazovima i
ispuniti strategke ciljeve na unutra gnjem i na integracionom planu. DPS te i dalje, u
skladu sa svojom pozicijom najjae'eg i najodgovornijeg politiekog subjekta biti glavni
pokretae i nosilac daljih reformskih iskoraka.
Takode, svjedoci smo brojnih poku gaja da se dovede u sumnju snaga drZave, da se
odgovori obavezama na ovom planu. Proizvodi se atmosfera osjeeaja nesigurnosti,
svjedoci smo ponovljenih eksplozija, zapaljenih automobila, napada na novinske
kuee i novinare, upada u izborne kute u izbornom danu i otimanja lithe imovine, uz
zastragivanje po nacionalnoj osnovi. Kreira se ambijent u kojem seeli razviti
nepovjerenje prema institucijama. Vodi se orkestrirana dnevna kampanja u cilju
njihove kompromitacije.
I sve to, kao zdruZena akcija pojedinih politiekih subjekata, u saradnji sa pojedinim
NVO, koje su u su gtini antivladine organizacije, i uz medijsku podrMai takozvanih
nezavisnih medija.
Imaju Ii institucije sistema mehanizme i instrumente da u ovakvim slueajevima
reaguju efikasnije da se ne bi podsticao utisak ojAteg nereda kakv kreatori ovakvih
slueajeva ele da swore, kako hi iz toga za sebe izvukli korist? Korist na gtetu svih
gralana Crne Gore.



Cilj i cijena ovog destruktivnog djelovanja je nano genje gtete Crnoj Gori na
unutragnjem i medunarodnom planu.
Takvo djelovanje se uvijek pojatavalo uoti vaZnih polititkih dogadaja u Crnoj Gori i
u susret novim integracionim iskoracima.
Sjetimo se afera S.C., tzv. Duvanske afere, optuibi i uvjeravanja otevidaca,
„pouzdanih" izvora, pa i nekih poslanika koji su tvrdili da vlasti u Crnoj Gori kriju
Darka arita. Nijesu pomagali demanti relevantnih domatih i inostranih institucija.
Demantovalo ih je vrijeme. Kreatori afera nijesu po gtedeli nikoga i ni gta. Kada krivce
za svoje izborne poraze u nizu nijesu uspjeli da pronadu u DPS-u, u dravi, u
izbornom zakonu, u studentima, u narodu... I vrijeme je postalo jedan od krivaca.
Vrijeme u kome je DPS na vlasti. Jedino to je iz svega toga vrileme iznjedrilo na
videlo su: nesposobnost kreatora afera, kreatora lo ge politike, lo ge namjere, loge
odluke, loge procjene. To isto vrijeme pokazalo je i da je narod u Crnoj Gori u
kontinuitetu donosio mudre odluke. I donosite i ubudute. U korist svih. U korist
napretka.



ODGOVOR

Pogtovani gospodine Simovitu,

Hvala Vam na pitanju koje je veoma inspirativno i koje, saglasan sam sa Vama,
predstavlja najvainfie pitanje vladine, usuclujem se red, ukupne driavne politike
Crne Gore za 2014. godinu.

Prije nego to ueinim nekoliko komentara u odnosu na osnovne ocjene koje ste
iznijeli obrazlaZudi Va ge pitanje, dozvolite da se sldim sa Va gom ocjenom da smo
2013. godinu, vjerujem, dobro iskoristili zahvaljujuei ipak efektivnim naporima
Vlade Crne Gore na planu konsolidacije javnih finansija i pospje givanju ekonomskog
rasta.

Podsjetieu Vas da smo na kraju 2012. godine prilikom izbora Vlade upravo to
promovisali kao prioritetni cilj vladine politike, logien° je da smo tome dominantno
bill posveeeni tokom eitave 2013.godine, a rezultate toga znate. Pominjani su vie
puta ovdje. Ne Zelim zadrlavati Va gu paZnju. 2elim samo podsjetiti da smo ubrali
oko 120 miliona eura javnih prihoda vie u odnosu na prethodnu godinu. Da smo po
prvi put smanjili poreski dug, time i doprinijeli suzbijanju sive ekonomije, da smo
smanjili deficit i smanjili potrebu za zaduZivanjem. Ali, paralelno sa tim i pospjegili
pripremu najvainijih investicionih i razvojnih projekata u Ciju se realizaciju uglo
prvih mjeseci 2014. godine, i to je osnov mog optimizma da ee Crna Gora u 2014. i u
narednim godinama, biti najdinamienija investiciona destinacija u regionu i
ekonomija sa najdinamienijim ekonomskim rastom.

0 tome najbolje svjedoes i podatak sa kraja 2013. godine, dodu ge preliminarni, ali od
strane Monstata izreeeni o rastu u ekonomiji u 2013. godini po stopi od 3,5%.

Vraeam se osnovnoj temi, i saglasan sam sa Vama. Vladavina prava je najvaZnije
pitanje ukupnog dru gtvenog razvoja Crne Gore. I ekonomskog i demokratskog. Zato,
prije svega u fokus na ge paZnje stavljam tu dimenziju vaZnosti te pretpostavke za
unutragnji razvoj, a naravno, ono ima i svoju drugu dimenziju. Da kdem, ono je
istovremeno proba odgovornosti i kompetentnosti Vlade i rekao bih, ukupnog
crnogorskog dru gtva da ispuni preuzete obaveze iz integracione agende nageg
elanstva u EU i u NATO-u.



Nema nikakve sumnje da pitanje vladavine prava nije samo pitanje demokratskog
nego i ekonomskog razvoja. Prevashodno e1im da kaiem da nema razvoja
demokratije u jednom dru gtvu bez skladnog funkcionisanja institucionalnog sistema
u tom drugtvu. I to logieno namete, kao prioritet, razvoj institucija u jednom drugtvu
koje ima dugu istoriju i tradiciju jednog tradicionalnog ustrojstva, a sa druge strane
to name& obavezu pred dru gtvom koje je obnovilo nezavisnost prije samo sedam
ipo godina.

S druge strane, potpuno jasno je da nema nema dinamienog razvoja demokratske
kulture kojoj stremimo bez rastueeg povjerenja u institucije drave. Zbog toga to
pred sve nas stavlja, rekao bih kao prioritetan zadatak, da sistematski radimo na
osposobljavanju institucija, na podizanju njihove funkcionalnosti, kompetentnosti i
efikasnosti, kako bi uevrgeivali povjerenje gradana Crne Gore u institucionalni
sistem nage dr2ave i kako bi time doprinosili dinamienom demokratskom razvoju
nageg drugtva.

Takode, potpuno je jasno da nema ekonomskog razvoja niti jedne drZave bez stalnog
unapredenja vladavine prava. Pouzdana vladavina prava je jedini dobar i pozitivan
signal koji mo2emo poslati poslovnim ljudima, domaeim iii inostranim potpuno
svejedno, da hi se opredijelili da svoj slobodni kapital uloIe na tu, a ne na neku
drugu investicionu destinaciju. Rekao bih jo g zahtjevnije je ovo pitanje u jednoj
drlavi kakva je Crna Gora koja sebe profili ge kao visoko kvalitetnu turistieku
destinaciju, jer jasno je da te se ljudi lake opredjeljivati da dio svog godignjeg
odmora provedu u zemlji sa pouzdanijom vladavinom prava od onih drugih drava.

Dakle, sve ovo upueuje na zakljueak da pouzdana vladavina prava nije nametnuti
imperativ iz agende nagih obaveza prema EU i NATO-u, to je prosto imperativ, nag
domati imperativ, imperativna potreba jednog dinamienog i skladnog unutragnjeg
demokratskog i ekonomskog razvoja. Logien°, radeei na tim pitanjima radimo i na
ispunjavanju svojih obaveza prema EU i NATO-u. 2elim da kaiem da sam zadovoljan
percepcijom onoga to smo uspjeli da do sada uradimo na torn planu. Dakle,
percepcijom ueinjenog od strane nagih evropskih i evro-atlantskih partnera.

Kao to znate, krajem prole godine su otvorena pregovaratIka poglavlja 23 i 24.
Sada imamo ukupno otvorenih pet poglavlja. Intenzivno radimo na otvaranju ostalih
poglavlja, i na ge vjerujem realno oeekivanje da tem° do kraja godine otvoriti jo g 13
pregovaraekih poglavlja, to uz ona dva koja smo predhodno otvorili i privremeno



zatvorili, rekao bih utemeljuje ocjenu o jednom vrlo odgovornom i vrlo dinamithom
procesu pregovaranja Crne Gore sa EU. Takode, kada je u pitanju na g odnos sa NATO
lehm da prenesem i najsvjeEje utiske iz prekjderagnjeg razgovora u Briselu, gdje
dni ml se, se adelcvatno vrednuju napori koje je Crna Gora ulolila u predhodnom
periodu na ispunjavanju obaveza iz eetiri prioritetna poglavlja nage agende prema
NATO-u, i to dodatno utemeljuje moj optimizam da je realno da ee se taj napredak
prepoznati i da je realno na ge otekivanje da sa Samita dobijemo dalju ocjenu
unaprijedenog kvaliteta pripremljenosti na geg ambijenta za elanstvo u NATO, a nage
oeekivanje je da to bude i poziv za NATO. Da ovo nije samo subjektivna ocjena
svjedote i ocjene o kojim smo upoznati ovih dana iz Savjeta Evrope gdje je
predlokno komitetu ministara Savjeta Evrope da se ukine monitoring izvrgavanja
obaveza od strane Crne Gore prema Savjetu Evrope upravo zbog ocjene da je Crna
Gora toliko uznapredovala, da je uspostavila takav Icvalitetan institucionalni odnos
prema Savjetu Evrope da dalje nije neophodan monitoring.

Dakle, ja vjerujem da nas sve ovo uputuje na zahtjev eak da predano radimo na
pitanjima unapredenja vladavine prava, da postii'emo mogute rezultate, all bih htio
da se sloiim i sa Vama da smo daleko od onog to hi mogli smatrati idealnim
stanjem. Konaeno, kao to vidimo idealnog stanja nema ni u mnogo razvijenijim,
bogatijim i demokratskijim dravama nego to je Crna Gora, i zbog toga ovo pitanje
kako sam i kazao ostaje nag dliavno politieki prioritet u ovoj i u narednim
godinama.

Slcdio bih se i sa Vama da se ugraavanjem bezbjednosnog ambijenta u poslednjih
nekoliko mjeseci ne mozde tumaeiti drugaeije nego kao ozbiljan izazov dravi. ini ml
se da su odredene strukture u na gem drugtvu pogregno proeitale nagu
proglogodignju posvetenost pitanjima finansija i ekonomije kao relaksiranje terena
za njihovo protivzakonito i kriminalno djelovanje, i kao rezultat toga imali smo
odredene manifestacije koje moraju zabrinuti i koje predstavljaju ugro'lavanje
bezbjednosnog ambijenta i ugraavanje pravne sigurnosti i bezbjednosti gradana
Crne Gore. Nema drugog odgovora odgovorne dr'Zave na tu temu sem podizanja
efikasnosti u radu nadle2nih thiavnih organa i energienog suzbijanja takvih
ponaganja sa jasnom porukom da se sa drZi avom niko ne mae igrati. Da se driava
mora pogtovati, da se mora po gtovati ustavni i pravni sistem cifiave u kojoj
Hatt da podijelim sa Vama ocjenu da je mnogo izazova na putu do dostizanja
rezultata koji te nam dati pravo da kaZ'emo zadovoljni smo clravnom i nagom
zajedniekom efikasnogeu u tretmanu ovoga problema. Vjerujem da su problemi



prevashodno u nedovoljnoj kompetentnosti nadldnih driavnih organa da se have
ovim problemima. Wis e se slobodno kazati i nedovoljnom organizacionom
spremnatu, a kao rezultat toga ovih dana smo preduzeli nove zakonske inicijative
na unapredenju sistemskog ambijenta koji treba da nam stvori pretpostavke za
bolju sinhronizaciju meduagencijskog rada na sektoru bezbjednosti u Crnoj Gori, da
nam obezbijedi jedan integrisani sistem bezbjednosti koji te, nadam se, garantovati i
vetu kompetentnost kao pouzdan oslanac efikasnijeg rada i vete pravne zatite
gradana Crne Gore. Ii nadlanosti je, svakako, izvr gne vlasti da se pozabavi tim
pitanjima kada je na dnevnom redu kompetentnost policije i drugih agencija iz
sistema izvrgne vlasti. I 2e1im da Vam kaiem da je to pitanje zaista pod mojim
budnim nadzorom svakodnevno. Mogu kazati da je u ovih dva-tri mjeseca ove
godine to pitanje kojem sam posvetio apsolutno najveei dio svog radnog vremena.
Tako ee biti i u buduee. Preuzimam apsolutnu odgovornost, kako sam to vet i javno
kazao, za preduzimanje svih neophodnih mjera koje treba da nas dovedu do
profesionalnijega, efikasnijega, autoritativnijega rada onih agencija koje su iz
sistema izvrgne vlasti. DrZim da je ne manje vaZno od toga da nastavimo sa
implementacijom novog sistema proisteklog iz promjene Ustava Crne Gore.
Podsjetiou Vas, usvojili smo ustavne amandmane sa ciljem da obezbijedimo veei
stepen nezavisnosti i veeu efikasnost u radii pravosudnih organa. Donijeli smo i
nove zakone u toj oblasti, all niti promjena Ustava, niti promjene zakona nijesu cilj
sam po sebi. Za rezultat moramo imati efikasne akcije koje ee ulivati povjerenje u
rad driavnih organa. Vjerujem da je zdrdena akcija drlavnih organa Crne Gore i
Srbije na hapgenju jednog od ljudi koji se sumnjiee za najtda kriviena djela za rad u
torn narko biznisu, dobra potvrda ozbiljne posveeenosti nadldnih driavnih organa
rjegavanju tog problema. Mogao bih nabrojati jo g neke od rezultata, kao to je
otkrivanje ljudi koji se sumnjiee da su podmetnuli eksploziv ispred redakcije
dnevnog lista Vijesti. Dakle, ima rezultata, all Z'elim da kaZem da sam i sam
nezadovoljan kvalitetom i nezadovoljan efikasnoku rada policije i drugih nadldnih
drZavnih organa i da tom pitanju ostajem svakodnevno posveeen sa spremno geu da
preduzimam zajedno sa Vladom sve mjere koje su neophodne da bi smo podigli
stepen autoriteta i podigli stepen povjerenja javnosti u rad ovih organa. Ono na'gto
elirn da podsjetim, i time defmitivno zavr gavam je ne manja obaveza Parlamenta.

Dakle, da primjenom propisa koje smo donijeli stvorimo uslove ii drugim
institucijama sistema da hi mogli biti ueinkovitiji na ovom planu. Pored izbora sudija
Ustavnog suda, pored izbora elanova Tdilaekog savjeta eini mi se da je sada kljueno
pitanje za funkcionisanje pouzdane vladavine prava izbor DrZi avnog tdioca. Znam



da smo izmjenama Ustava na jedan ne tipiean naein moida sebi iskomplikovali iivot
kada je u pitanju ispunjavanje uslova za izbor Driavnog tuiioca.

Dakle, predvidenom procedurom dvotretinskog izbora u Parlamentu, all ueinjenom
poslu sada nema mane. Treba se posvetiti torn pitanju na jedan maksimalno
odgovoran i politieki ozbiljan natin. Ako budemo dozvolili da izbor Driavnog
tuitoca bude u nedogled odlagan, i ako budemo dozvolili da izbor Driavnog tulioca
postane prevashodno partitokratsko pitanje, odnosno pitanje partijskih
kompromisa u Parlamentu onda sam siguran da temo izostati sa svojom
odgovornogeu za stvaranje najvaZnije pretpostavke za efikasniju i pouzdaniju
vladavinu prava. Zato Zelim da ovdje, i ne samo iz pozicije predsjednika Vlade, nego
i predsjednika najveee partije u Crnoj Gori, pozovem poeev od na ge partije, pa do
svih drugih parlamentarlih partija da ovom pitanju pristupimo sa maksimalnom
odgovornogeu, i da u maksimalno kratkom roku izaberemo profesionalno
autoritativnog tuNoca koji te beskompromisno dati osnovni ton daljem vodenju
istraga, daljem utuiivanju onih za koje sumnjamo da su se ogrijegili o Ustav i o
Zakon ove driave, i na taj naein da stvoriti sve pretpostavke za stvaranje jednog
vjerodostojnog utiska i u domatoj i u medunarodnoj javnosti da je vladavina prava
jedan proces koji je u uzlaznom trendu u Crnoj Gori.


